

EGLISE ORTHODOXE DES GAULES



Ordonnance épiscopale N° 21/05-21

GRÉGOIRE

par la miséricorde de Dieu
évêque d'Arles et de l'Eglise Orthodoxe des Gaules

Au Clergé et aux fidèles de l'Eglise Orthodoxe des Gaules, à nos Eglises-sœurs,
au plérôme de l'Eglise Orthodoxe, et à tous ceux qui les présentes liront
Paix, Salut et Bénédiction
de la part de Dieu notre Père, du Seigneur Jésus-Christ et de l'Esprit-Saint Donateur de Vie.

Il est venu à notre connaissance qu'un nombre notable de fidèles se réunissent régulièrement dans la région de Manchester (GB) pour célébrer les saints Offices et partager leurs expériences de vie spirituelle sous la tutelle du Père Diacre Cyprian Astley.

Il nous a semblé bon, selon les antiques usages des saints apôtres nos pères, de donner à ces assemblées une structure canonique et un patronage spirituel.

C'est pourquoi nous décidons et ordonnons ce qui suit :

Article 1^{er}.

Il est fondé au sein de l'Eglise Orthodoxe des Gaules une communauté ecclésiale extérieure qui prend le nom de Paroisse Sainte Melangell.

Article 2.

La Paroisse Sainte Melangell de l'Eglise Orthodoxe des Gaules exerce sa sollicitude sur les fidèles résidants en Grande Bretagne et en Irlande du Nord.

Article 3.

Le diacre Cyprian Astley est nommé recteur de la Paroisse Sainte Melangell.

Par les prières de Notre Dame la Très Sainte Mère de Dieu et de Sainte Melangell,
que Dieu bénisse et fasse fructifier sa nouvelle vigne en Grande Bretagne et Irlande du Nord.

Fait et donné à Saint Michel de Bois-Aubry,
l'an du Seigneur MMXXI, et le XXV^{ième} jour de mai
étant la fête de saint Augustin de Cantorbéry

+ Grégoire



EGLISE ORTHODOXE DES GAULES



Episcopal Decree No. 21 - 05/21

GREGORY

by the mercy of God

Bishop of Arles and of the Orthodox Church of the Gauls

To the clergy and faithful of the Orthodox Church of the Gauls, to our Sister Churches,
to the pleroma of the Orthodox Church, and to all who may read this:
Peace, Salvation, and Blessing
on behalf of God our Father, of the Lord Jesus Christ, and of the Holy Spirit, the Giver of Life.

It has come to our knowledge that a notable number of the faithful gather together regularly in the region of Manchester (GB) to celebrate the holy Offices and to partake of the experience of the spiritual life under the guidance of Father Deacon Cyprian Astley.
It seems good to us, according to the ancient customs of our fathers, the Holy Apostles, to give to these assemblies a canonical structure and spiritual patronage.

Therefore, we decide and ordain the following:

Article 1

Hereby is founded an external ecclesial community of the Orthodox Church of the Gauls, which takes the name of the Parish of Saint Melangell.

Article 2

The Parish of Saint Melangell of the Orthodox Church of the Gauls exercises its cure of the faithful residing in Great Britain and Northern Ireland.

Article 3

Deacon Cyprian Astley is appointed rector of the Parish of Saint Melangell.

By the prayers of Our Lady the Most Holy Mother of God and Saint Melangell,
may God bless and make fruitful his new vine in Great Britain and Northern Ireland.

Done and given at St Michael of Bois-Aubry,
in the year of Our Lord MMXXI, and the XXVIth day of May,
being the feast of Saint Augustine of Canterbury

+ Gregory

+ Gregory

